
města Solnice | www.solnice.cz

Zpravodaj

leden | 2018 96



P ř e j e m e  s v ý m  p ř í z n i v c ů m
h e z k é  a  p o h o d o v é  Vá n o c e ,

d o  n o v é h o  r o k u
h o d n ě  o s o b n í c h

a  p r a c o v n í c h  ú s p ě c h ů

Sportovní klub Solnice

PF 2018



S O L N I C K Ý  Z P R A V O D A J 1

Vážení spoluobčané,

je mi potěšením, že letošní novoroční pozdrav se ponese v optimistickém duchu.

Loňský rok přinesl konečně pozitivní změnu v přístupu státu k našemu regionu a začínáme s tak
dlouho připravovanými investicemi, které jsou mnohdy rozplánovány i do dalších let. Jedná se aktuálně
o rekonstrukci společenského domu, přechody pro chodce, chodníky, veřejné osvětlení, kamerový sy-
stém, parkoviště apod.

Velice se těším, že realizace těchto akcí přinese pozitivní změny ve tváři Solnice a Ještětic.

Přeji vám spolu se všemi zaměstnanci městského úřadu v osmnáctkovém roce vše nejlepší, pevné
zdraví, hodně štěstí a životní pohody.

Ing. Jan Hostinský, starosta

Úvod

výtvarná práce „Paní zima” 
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Usnesení č.  17/2017 ze 17. zasedání Zastupitelstva města Solnice, konaného
dne 11. prosince 2017.

Zastupitelstvo města Solnice:
I. Schvaluje:
1. rozpočtové opatření č. 10/2017, dle přílohy č. 3,
2. rozpočtové provizorium na rok 2018, dle přílohy č. 4,
3. navýšení neinvestiční dotace z rozpočtu města Solnice na údržbu tělovýchovného zařízení pro SK Sol-

nice, z.s.,
4. dodatek č. 1 k uzavřené veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu Města

Solnice č. 5/2017, uzavřenou mezi Městem Solnice, Masarykovo náměstí 1, Solnice a Sportovním klu-
bem Solnice, z.s., Komenského 594, Solnice, dle přílohy č. 5,

5. podání žádosti o dotaci na Rekonstrukci povrchu chodníku – ulice Kvasinská – dotace v hodnotě do
4,3 milionu Kč, míra dotace 85 %, zdroj SFDI, dle přílohy č. 6,

6. podání žádosti o dotaci na Bezpečnostní prvky na průtahu I/14 – Přechody pro chodce Solnice – do-
tace v hodnotě do 1,3 milionu Kč, míra dotace 85 %, zdroj SFDI, dle přílohy č. 6,

7. podání žádosti o dotaci na Veřejné osvětlení – rekonstrukce – obec Solnice, Osvětlení cyklostezky Ješ-
tětice – Solnice – Lipovka, Kamerový systém Solnice – dotace v úhrnné hodnotě do 12,6 milionu Kč,
míra dotace 90 %, zdroj Ministerstvo vnitra, dle přílohy č. 6,

Zprávy ze zastupitelstva
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8. Zadání Změny č. 2 Územního plánu Solnice ve smyslu jeho upraveného návrhu. 
Změna č. 2 nebude hodnocena z hlediska vlivů na životní prostředí, resp. na udržitelný rozvoj území,
dle přílohy č. 7,

9. plán práce kontrolního a finančního výboru na rok 2018, dle přílohy č. 8,
10. svým neuvolněným členům za výkon funkce odměny za měsíc v následujících částkách, viz příloha

č. 9, s účinností od 1. ledna 2018.

II. Bere na vědomí:
1. kontrolu usnesení ze zasedání Zastupitelstva města Solnice č. 16/2017 bez výhrad,
2. rozpočtové opatření č. 8/2017, dle přílohy č. 1,
3. rozpočtové opatření č. 9/2017, dle přílohy č. 2,
4. Zprávu o projednání a Vyhodnocení projednání návrhu zadání Změny č. 2 Územního plánu Solnice.

V Solnici dne 11. prosince 2017

František Hovorka  Ing. Jan Hostinský  
místostarosta  starosta

Termín voleb:
pátek  12. 01. 2018 14.00 - 22.00 hod
sobota  13. 01. 2018   8.00 - 14.00 hod.

Případné II. kolo:
pátek  26. 01. 2018 14.00 - 22.00 hod
sobota 27. 01. 2018 8.00 - 14.00 hod.

POZOR znovu ZMĚNA!!! Místem konání voleb je pro volební okrsek č. 1 v Solnici – volební místnost
v budově Sboru dobrovolných hasičů v ul. Tržní 155 a pro volební okrsek č. 2 v Ještěticích je to tradičně
volební místnost v Hospodě U Haničky, č.p. 60. 

Hlasovací lístky by měly být voličům doručeny na adresu trvalého pobytu ve lhůtě 3 dnů před volbami.
Náhradní sadu (vždy celou sadu!) hlasovacích lístků také každý volič musí obdržet na požádání přímo
ve volební místnosti. OVK bude vycházet z voličských seznamů, které obdrží od příslušného obecního
úřadu. V případě konání 2. kola se hlasovací lístky do domácností nedistribuují, voliči je dostanou
pouze v hlasovací místnosti.

Volič
Občan ČR. Podmínka je dosažení věku 18 let nejpozději druhý den voleb. Ve druhém kole může volit

i ten, kdo dosáhne věku 18 let v druhý den druhého kola voleb.

Informace pro volbu prezidenta České republiky
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Překážkami ve výkonu volebního práva je zákonem stanovené omezení osobní svobody z důvodu
ochrany zdraví lidu a výslovné omezení svéprávnosti na volebním právu (na základě rozhodnutí soudu).
Osoby omezené na právních úkonech dle starého občanského zákoníku tedy volit mohou. 

Po příchodu do volební místnosti musí volič prokázat svoji totožnost a státní příslušnost - v praxi plat-
ným občanským průkazem nebo platným cestovním (nebo diplomatickým) pasem. Bez tohoto nemůže
být takovému voliči umožněno hlasovat. Je možno poučit voliče, že v době voleb lze z důvodu výkonu
volebního práva požádat na úřadě obce s rozšířenou působností /tedy v Rychnově n. Kn/ o výměnu ob-
čanského průkazu zdarma. Nutné je mít s sebou 2 průkazové fotografie (fotografická služba není od
MěÚ zajišťována), na počkání je vyhotoven občanský průkaz bez strojově čitelných údajů s platností
1 měsíc /příp. informace  Eva Tomková 775 863 773, Ing. Věra Tomášová 737 784 584/.

Voličský průkaz
Voličský průkaz lze použít v rámci celé ČR. Volič hlasující na voličský průkaz tento odevzdá okrskové

volební komisi. Komise ho dopíše do výpisu ze zvláštního seznamu voličů (v seznamu voličů ve své do-
movské obci je naopak vyškrtnut danou obcí právě na základě vydání voličského průkazu). 

Pokud přijde volič s voličským průkazem do svého domovského okrsku, OVK zruší ve výpisu ze stálého
seznamu voličů poznámku o vydání voličského průkazu a zároveň mu musí být voličský průkaz odebrán,
aby již nemohl volit jinde. Alternativou je zapsat takového voliče s voličským průkazem do výpisu ze zvlá-
štního seznamu voličů a voličský průkaz odebrat.

Vzhledem k tomu, že volby prezidenta mohou mít dvě kola, na voličském průkazu musí být napsáno,
pro jaké kolo je vydaný – podléhá kontrole okrskovou komisí!

Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních, důvodů městský úřad a ve dnech voleb i okr-
skovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat do přenosné volební schránky mimo volební místnost, ale
pouze v územním obvodu příslušného volebního okrsku. Nelze tedy hlasovat v jiném okrsku, přestože
jde o stejnou obec. Tuto službu si můžete objednat přímo na MěÚ Solnice v pracovní době, příp. na tel.
č. 721 851 457, 494 596 151.

Způsob hlasování
Po obdržení úřední obálky, popřípadě hlasovacích lístků vstoupí volič do prostoru určeného k úpravě

hlasovacích lístků (§ 29 odst. 3). V tomto prostoru vloží do úřední obálky 1 hlasovací lístek. Tento se nijak
neupravuje. Neplatné jsou hlasovací lístky, které nejsou na předepsaném tiskopise, hlasovací lístky, které
jsou přetržené, a hlasovací lístky, které nejsou vloženy do úřední obálky. 

Volič hlasuje tak, že po opuštění prostoru určeného pro úpravu hlasovacích lístků vloží úřední obálku
s hlasovacím lístkem před okrskovou volební komisí do volební schránky. Za voliče, který není schopen
vložit úřední obálku s hlasovacím lístkem do volební schránky, může tak učinit jiný volič, nikoliv však člen
okrskové volební komise.

Voliči, který se neodebral do prostoru určeného pro úpravu hlasovacích lístků, okrsková volební ko-
mise hlasování neumožní.

V případě konání II. kola volby budou hlasovací lístky postupujících kandidátů k dispozici pouze ve
volební místnosti. Komise vydá voliči dva hlasovací lístky – žluté barvy spolu s úřední obálkou.
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Další informace k volbám lze najít na stránkách Ministerstva vnitra ČR www.mvcr.cz/volby, příp. na
stránkách www.volby.cz.  Instruktážní video najdete na www.volby.cz

Mgr. Stanislava Klengelová, tajemnice MěÚ

Letošní Tříkrálová sbírka, jakožto největší sbírková a dobrovolnická akce v České republice pořádaná
v našem regionu Farní charitou Rychnov nad Kněžnou, proběhla teď právě čerstvě první lednovou sobotu
6. 1. 2018. Tříkrálové koledování je lidový zvyk a Charita Česká republika se této tradice na přelomu
tisíciletí chopila ve prospěch potřebných. Pravidla zůstala i v roce 2018 stejná, tzn. že kromě příspěvků
do pokladniček mohou zájemci také poslat ještě dárcovskou SMS  na číslo 87777 ve tvaru:
DMS  KOLEDA  30
DMS  KOLEDA  60
DMS  KOLEDA  90
Cena jedné DMS je 30, 60 nebo 90 Kč, z toho Charita ČR obdrží 29, 59 nebo 89 Kč.

Nebo je také možné poslat finanční dar na účet Tříkrálové sbírky - číslo 66008822/0800, vedený
u České spořitelny, VS 777.

V Solnici je nadále hlavní koordinátorkou celé sbírky p. Kratěnová Magdalena, díky jejímu obětavému
přístupu se opět dal dohromady tým 13 dobrovolníků z řad místních spolků (hlavně ze zástupců žen,
důchodců, Solnického Broučka, z.s. a z dalších dobrovolníků i z řad pracovníků úřadu), kteří nezištně
doprovodili malé koledníky a převzali zodpovědnost za zapečetěnou pokladničku. Sluší se všem malým
i velkým, kteří se do letošního koledování zapojili, za jejich vytrvalé koledování předat od organizátorů
velké poděkování. Jejich pouť za nelehkým úkolem posvětil místní pan farář A. K Róžaňski. Stejně velké
poděkování patří také spolku místních žen a to za jejich příspěvek ve formě napečeného občerstvení
a za přípravu dalšího občerstvení pro přicházející koledníky, čímž se výrazně poněkolikáté spolupodílejí
na vytvoření příjemné atmosféry během sbírky. A v neposlední řadě pak za štědrost všem dárcům, díky
nimž  se  letos  v  Solnici  a  v  Ještěticích  dohromady  rekordních 47.993,- Kč (z  toho  v  Ještěticích
6.321,- Kč a v Solnici 41.672,- Kč).  Tento výtěžek bude použit podle schváleného záměru na podporu
činnosti Stacionáře sv. Františka v Rychnově nad Kněžnou pro lidi s mentálním postižením, kombinova-
ným postižením, pro seniory, rodinám s více dětmi, rodinám s postiženým dítětem, rodinám v nouzi a
to nejen v regionu, ale i přímo v našem městě a v neposlední řadě i na rozvoj projektů v Indii jako kvali-
fikační kurzy pro nevyučené mladé lidi a dětské večerní vzdělávání v oblasti Bangalore-Karnataka, vý-
stavba domků pro chudé v oblasti Belgaum a na podporu pomoci při mimořádných situacích.

A na závěr ještě jednu zajímavost: v průběhu Tříkrálové sbírky 2017 se po zapojení štědrých dárců sešla
nejvyšší částka v dosavadní historii – celkem 104 425 895 Kč, většinu z nich vybrali dobrovolníci do
22 043 evidovaných pokladniček. Tak uvidíme, jak to po sečtení všech příspěvků v celé republice dopadne
letos.     

Mgr. Stanislava Klengelová, tajemnice MěÚ

Tříkrálová sbírka
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GreenFuture v praxi: 
Rychnovsko má díky spolupráci se ŠKODA  AUTO 2 500 nových stromů 

ŠKODA AUTO dlouhodobě přispívá k péči o životní prostředí: V Kvasinách se loni sázelo i uklízelo › Pro-
jekt „Za každý prodaný vůz ŠKODA v ČR jeden zasazený strom“ běží již 11 let › Mezi léty 2007 a 2017
bylo na více než 60 místech České republiky vysazeno téměř 730 000 stromků. 

Mladá Boleslav/Kvasiny, 14. listopadu 2017 – Projekt společnosti ŠKODA AUTO „Za každý prodaný
vůz ŠKODA v ČR jeden zasazený strom“ slavil loni na podzim 11 let své existence. Za tu dobu bylo ve více
než 60 lokalitách České republiky vysazeno téměř 730 000 nových stromků. To odpovídá ploše zhruba
150 hektarů nového lesa. Po nedávné výsadbě stromků v Krkonošském národním parku přichází na řadu
i region Rychnovsko, kde odborníci ale i dobrovolníci vysázeli celkem 2 500 nových stromů.  

Do dlouhodobého programu výsadby nových stromků v české krajině se před časem zapojili dobro-
volníci z řad zaměstnanců ŠKODA AUTO v Krkonošském národním parku a nyní i jejich kolegové z Kva-
sin. Vlastní stromek si zasadili i zaměstnanci tamního výrobního závodu společnosti ŠKODA AUTO. Poté
byl na programu ještě úklid zámeckého parku. 

„Sázely se javory, jeřáby, lípy a habry,“ říká vedoucí výrobního závodu ŠKODA AUTO v Kvasinách Jiří
Černý. „Projekt ŠKODA Stromky je další z řady společenskoekologických aktivit, které se na Rychnovsku
úspěšně realizují. Například letos na jaře se dobrovolníci v Kvasinách zapojili do úspěšného projektu
,Ukliďme svět, ukliďme Česko‘, při kterém více než 150 účastníků společně kolem závodů Mladá Bole-
slav a Kvasiny posbíralo celkem 2,5 tuny odpadu,“ doplňuje Jiří Černý. 

V Kvasinách vysadili nejen zaměstnanci zhruba 170 nových stromků. Další výsadby v regionu se usku-
tečnily v obcích Dobřany, Solnice, Trnov a Bačetín. Dohromady zde obyvatelé obcí a další dobrovolníci
vysadili více než 2 500 nových stromů.  

V rámci grantového řízení společnosti ŠKODA AUTO jsou každým rokem přidělovány žadatelům fi-
nance na počet sazenic, rovnající se počtu vozů ŠKODA prodaných na území České republiky. Zaměst-
nanci všech poboček společnosti se díky tomu aktivně zapojují do vyhledávání vhodných lokalit a již
tradičně přikládají spolu s Trainees a studenty Středního odborného učiliště strojírenského ŠKODA AUTO
v Mladé Boleslavi ruku i při samotné výsadbě nebo úklidu lokality. 

Mezi roky 2010 a 2016 zmírnila společnost ŠKODA AUTO dopady na životní prostředí v oblasti výroby
o 45,8 %. V letech 2014 a 2016 se snížila spotřeba energie na každý vyrobený vůz o 8,7 % a odpovída-
jící spotřeba vody o více než 7 %. Úsporu přinesl i přechod celosvětové dealerské sítě na nový korporátní
design. Při souvisejících přestavbách byly použity materiály šetřící energie a  prvky, které umožní budoucí
využití solární techniky nebo tepelných čerpadel. 

Příkladných hodnot dosahuje společnost ŠKODA AUTO od roku 2010 také v oblasti snižování spotřeby
energií (o 28 %) a množství produkce nevyužitelného odpadu na jeden vyrobený vůz (o 76 %). Úsilí zodpo-
vědných zaměstnanců v oblasti ekologické výroby vozů a komponentů pomáhá v letošním roce dosáhnout
stanoveného milníku, kterým je snížení zatížení životního prostředí o 50 % oproti roku 2010. Vyplývá to
z údajů Green Office ŠKODA AUTO, které dohlíží na implementaci opatření strategie GreenFuture.

Škoda Auto a.s.
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Závod ŠKODA AUTO v Kvasinách si loni připomněl 70 let od doby, kdy z jeho linky sjel historicky první
vůz ŠKODA. V nedávné době prošel rozsáhlou modernizací a dnes patří k největším zaměstnavatelům v
Královéhradeckém kraji. Pracuje v něm přes 8000 zaměstnanců, kteří vyrobí kolem tisícovky vozů denně.
Kvasinský  závod  ŠKODA AUTO  také  významně  podporuje  mimopracovní  aktivity  obyvatel
v regionu, ať už jde o sportovní události, kulturní akce či rodinné dny. Kromě toho spolupracuje s mí-
stními školami při podpoře technického vzdělávání i mimoškolních aktivit žáků a studentů.

Koordinační centrum pro cizince zřízené Usnesením vlády ČR a provozované Správou uprchlických
zařízení MV ČR, zahájilo svou činnost v  červnu letošního roku. Jeho působení má přispět zejména
k dlouhodobému řešení problematiky zaměstnávání cizinců v průmyslové zóně Kvasiny a k prevenci ne-
gatnivních jevů, které s tím souvisí.  Centrum zjišťuje aktuální situaci v regionu a zabývá se dopady prů-
myslové zóny na místní dění a místní obyvatele, napomáhá také spolupráci zaměstnavatelů, agentur
práce, dotčených institucí a cizincům nabízí asistenční a poradenskou činnost. 

Z dosavadních zjištění vyplývá, že v průmyslové zóně Kvasiny působí aktuálně 18 výrobních firem
a 14 spolupracujících agentur práce.  K datu 30.11.2017 zde  bylo evidováno 11663 zaměstnanců, kon-
krétně 7858 pracovníků z Čech a 3805 pracovníků zahraničních. V případě zahraničních pracovníků tvoří
nejpočetnější skupinu pracovníci z Polska (3075 osob), následují pracovníci z Ukrajiny (393 osob) a ze
Slovenska (211 osob). Nejméně početně zastoupenou skupinou jsou v průmyslové zóně pracovníci z Ru-
munska, Bulharska a Maďarska (do 60 osob v celkovém součtu).

Činnost koordinačního centra se v uplynulých měsících zaměřila nejen na monitorování počtu pra-
covníků v průmyslové zóně, ale rovněž i na stěžejní oblasti, které jsou intenzivním rozvojem průmyslové
zóny v předchozích dvou letech nejvíce dotčeny – tj. doprava, bezpečnost, poskytování zdravotní péče
a nedostatek ubytovacích kapacit. Některé z těchto oblastí byly i hlavními tématy setkání starostů do-
tčených obcí, státních institucí a zaměstnavatelů z PZ Kvasiny, které se uskutečnilo 25.10.2017 v Rych-
nově nad Kněžnou. 

Z hlediska dotčených obcí je největším problémem, v důsledku vysokého počtu dojíždějících pracov-
níků, doprava. Konkrétně parkování mimo vyznačené plochy, nedodržování rychlosti a využívání k jízdám
cest, které nejsou k tomuto účelu určeny, nicméně umožňují zkracování doby příjezdu a odjezdů pra-
covníků PZ (např. místní komunikace, polní cesty). Druhou problematickou oblastí je ubytovávání pra-
covníků  z  průmyslové  zóny.    Obce  dlouhodobě  upozorňují  na  zvyšující  se  náklady  za  likvidaci
komunálního odpadu a zatímco počty ubytovaných pracovníků narůstají, počty trvale žijících obyvatel
nikoliv, případně tyto ještě klesají (např. v Solnici se počet trvale hlášených obyvatel za rok 2017 snížil
o 23 osob na celkem 2 109 oproti cca 400 - 500 nově příchozích – ubytovaných). 

Z hlediska bezpečnosti bylo v rámci setkání uskutečněného dne 25.10.2017 konstatováno, že na
území PZ Kvasiny bylo v období od 1. 1. 2017 do 23. 10. 2017 spácháno celkem 244 trestných činů
(žádný extrémní trestný čin) a 2238 přestupků, z nichž více jak 70 % na úseku bezpečnosti silničního pro-

Koordinační centrum pro cizince v Rychnově nad Kněžnou
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vozu (porušování rychlostí na příjezdových komunikacích, nesprávný způsob jízdy, řízení pod vlivem
alkoholu atd.). Přestupkové činnosti na úseku BESIP se dopouští více jak z 22 % cizinci, převážně pak do-
jíždějící polští státní příslušníci. Navýšení počtu přestupků je částečně připisováno i zvýšenému počtu
nasazených policistů. Velmi pozitivně jsou hodnoceny společné česko-polské hlídky zaměřené zejména
na měření rychlosti a vzájemná spolupráce Policie ČR, Městské policie RK, detašovaného pracoviště 
Odboru cizinecké policie KŘP KHK v Solnici a Ochrany závodu Škoda Auto, a.s., kdy  se spolupráce těchto
složek a jejich působení velmi pozitivně promítá do místního dění. Mezi další přijatá opatření patří na-
příklad posílení hlídek Policie ČR, rozšíření působnosti Městské policie RK na území obce Kvasiny, zřízení
detašovaného pracoviště Odboru cizinecké policie KŘP KHK v Solnici, zajišťování přechodu pro chodce
před ZŠ v Solnici i v Kvasinách v ranních hodinách, či pravidelné kontroly veřejného pořádku, bezpeč-
nosti a plynulosti dopravy v okolí průmyslové zóny v době střídání směn. 

Masivní nárůst počtu pracovníků v PZ Kvasiny v uplynulých necelých dvou letech výrazně postihl rov-
něž poskytovatele lékařských služeb na Rychnovsku, kdy aktuální počet potencionálních pacientů (z po-
hledu počtu pracovníků  v PZ Kvasiny)  je nad  rámec možností  stávajícího  systému a počtu  lékařů
v dotčeném území. Praktičtí lékaři na Rychnovsku jsou zvýšeně vytíženi a výrazně překračují bývalé
normy. Aktuálně působí v Rychnově nad Kněžnou, Solnici a v Kvasinách celkem devět praktických lé-
kařů, z nichž celkem šest je ochotno zahraniční pracovníky ošetřovat. Nejčastěji zmiňovaným specifi-
kem ošetřování cizinců je časová náročnost, a to pro jazykovou bariéru a neznalost vlastní anamnézy.
Dopad zaznamenala i zdejší nemocnice, ve které došlo za poslední rok a půl až k 50% nárůstu pacientů
na chirurgických a interních ambulancích, z nichž cca polovina mohla být ošetřena praktickým lékařem.
Ošetření pacienta v nemocnici trvá déle než u praktického lékaře a je rovněž finančně náročnější. Záro-
veň zaměstnává odborné lékaře, kteří musí svůj čas trávit v ambulanci místo práce na oddělení, což vede
i k prodlužujícím se lhůtám na operační výkony. 

V případě nedostatečné kapacity stomatologů se nejedná pouze o problém regionální, ale o problém
celorepublikový, který se systémově dotýká celého zdravotnictví. V letech 2015 – 2017 bylo vypsáno
v Královéhradeckém kraji celkem šest výběrových řízení, do kterých se však žádný stomatolog nepřihlá-
sil. Nejhorší situace v regionu je v Solnici, kdy místní stomatolog odešel do důchodu a přes veškeré úsilí
a mnohá jednání dosud není zajištěna náhrada a péče pro více než 2 000 pacientů. V regionu je aktu-
álně většina zubních lékařů v důchodovém věku nebo se tomuto blíží. Blížící se generační výměna prak-
tických lékařů nebo stomatologů může pro region do budoucna znamenat zvýšení kapacity, pokud však
bude o převzetí ordinací zájem a nenastane naopak problém s jejich obsazením.  

V  PZ Kvasiny je aktuálně zaměstnáno 57 % z celkového počtu všech cizinců zaměstnaných v okrese
Rychnov nad Kněžnou. K datu 30. 11. 2017 bylo v okrese Rychnov nad Kněžnou (který již dlouhodobě
vykazuje nejnižší míru nezaměstnanosti 1,2 %) evidováno celkem 685 uchazečů o zaměstnání (většinou
osoby nezaměstnatelné z důvodů zdravotních problémů, věku, dalších omezení, dlouhodobému setrvá-
vání v evidenci nezaměstnaných) oproti evidenci 1440 volných pracovních míst. Z aktuálních údajů sdě-
lených ÚP RK vyplývá, že požadavky na vypisování pracovních míst pro cizince za poslední období
enormně vzrostly a jelikož je nedostatek pracovníků průřezově v celé ČR, dá se do budoucna předpokládat
příliv dalších zaměstnanců do PZ Kvasiny a tudíž i do rychnovského regionu právě ze zahraničí. 

Koordinační centrum nabízí mimo jiné i služby, které pomáhají stávajícím i příchozím cizincům k po-
chopení pravidel a norem chování v Čechách, vedoucí ke spokojenosti jak cizinců, tak místních obyva-
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tel a k dobrým sousedským vztahům. Za tímto účelem je cizincům zprostředkováváno poradenství
v oblasti sociální i právní problematiky a nabídka volnočasových aktivit. Vedle výše uvedeného je koor-
dinační centrum také místo, kam lze přijít, pokud budete potřebovat zprostředkovat pomoc při řešení
konkrétní situace týkající se soužití či komunikace s cizinci nebo pokud budete potřebovat informace
v rámci cizinecké problematiky.

Zdejší region prošel zejména v posledních dvou letech v důsledku rozvoje průmyslové zóny výraznou
proměnou. Na nově nastalou situaci se však podařilo zareagovat a tuto zejména v průběhu uplynulého
roku výrazně zlepšit a stabilizovat, čehož bylo dosaženo hlavně díky aktivitě a fungující spolupráci sta-
rostů dotčených obcí, Policie ČR, detašovaného pracoviště Odboru cizinecké policie v Solnici, Městské
policie RK a zástupců státní správy a místní samosprávy. 

Nastolená fungující spolupráce všech dotčených složek je i do budoucna zárukou, že i přes další roz-
voj průmyslové zóny bude hlavní prioritou zdejšího regionu udržení jeho stability a zabezpečení potřeb
a bezpečnosti místních obyvatel.  

Zdroj: Koordinační centrum pro cizince

Kontakt:
Koordinační centrum pro cizince 
Panská 1492, 516 01 Rychnov nad Kněžnou, 
budova Společenského centra – kancelář č. 224 (1.patro)
www. koordinacnicentrum.cz
tel.: 770 144 484, 602 313 876, info@koordinacnicentrum.cz

KURZY ANGLIČTINY
V Rychnově nad Kněžnou od února 2018

www.jcaj.cz
 Zaměřené na praktické použití, když doplňkové individuální studium je zcela zdarma
 Kurzovné 1.850,- Kč za celé pololetí, a to bez ohledu na počet lidí v kurzu
 Studium probíhá v přátelské a pohodové atmosféře
 S námi se skutečně něco naučíte a bude Vás to bavit

tel.: 736 414 549, 494 532 102
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Příspěvek budovatelský
Nevím jak vám, ale nám v mateřské škole čas

strašně rychle utíká. Sotva jsme se rozkoukali po
prázdninách a už je tu konec roku!

Náš letošní „start“ v září byl ovlivněn staveb-
ními pracemi ve dvou třídách, které ovšem zasáhly
do provozu celé MŠ. „Nastěhovat do svého“ jsme
se mohli až v polovině října, dodělávání a zařizo-
vání rekonstruovaných prostorů (umýváren a WC
ve 3. a 4. třídě) trvá prakticky dosud. Nějaké vý-
hrady  by  se  našly,  ale  celkový  výsledek  nepo-
chybně změnil zmiňované prostory k nepoznání.

Je samozřejmé, že 40 let služby a fungování se podepsalo na tváři vnitřního zařízení v původních čás-
tech školy. Některé už bylo vyměněno, další plánujeme.  

Ale ani my samy nečekáme se složenýma rukama, nezahálíme a rovněž vlastními silami upravujeme
některé prostory tak, aby byly prostředím vhodným, přínosným a inspirativním pro naše děti. Vznikla tak
knihovna pohádkového dědečka. Místo dříve povinné izolační místnosti pro nemocné děti u 1. třídy je
tu útulné a bezpečné zákoutí pro nejmenší, které rádi vyhledávají i ti starší. Dozařizujeme laboratoř a re-
laxační místnost s dataprojektorem, … .

Další naše plány a pozornost se v příštím roce přesunují
zase na školní zahradu. Chybí nám totiž stále některé dodě-
lávky  z minulé  fáze  úprav.  Z  dotačního programu ŠKODA
AUTO a z prostředků města bude v jedné její části vybudo-
váno dopravní hřiště. Pociťovali jsme v této oblasti nedostatky.
Vzhledem k hustotě a nebezpečnosti provozu v našem okolí
bychom chtěli prohlubovat a upevňovat vědomosti a doved-
nosti dětí týkající se této problematiky.

Děkujeme tedy srdečně všem, kteří s námi spolupracují, po-
máhají nám a pamatovali na nás během uplynulého roku a
podporují nás v těchto našich snahách a záměrech!

Závěr tohoto příspěvku bych chtěla ještě využít k malé při-
pomínce: kapacita školy 150 dětí je momentálně plná, prů-
běžně  se  objevují  i  další  zájemci,  máme  tu  spoustu  dětí
mladších 3 let. Chtěla bych vyzvat rodiče, kteří uvažují o do-

cházce své ratolesti ve školním roce 2018 – 19, aby se nezapomněli přihlásit v květnu 2018 při zápisu. 

Zdá se vám tahle výzva předčasná? U nás v mateřské škole čas totiž hrozně letí!

Eva Cvejnová, ředitelka MŠ

Mateřská škola Solnice
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Testování žáků 9. ročníků
Koncem roku 2017 se celkem 18 žáků devátého ročníku během hodin tělesné výchovy podrobilo testu

Unifit test 6-60. (Jen pro informaci 3 žáci zproštěni účasti na tělesné výchově, 2 ve stavu zraněných,
1 vrcholový sportovec s individuálním plánem, 1 zdravý – leč pravidelně necvičící, zbytek ve stavu ne-
mocných – celkem 28). Tyto testy byly sestaveny odborníky pro zjištění úrovně fyzické výkonnosti po-
pulace a jsou s různými obměnami aplikovatelné na věkové rozmezí 6 – 60 let. 

Pro žáky 9. ročníků jsou zařazeny testy: skok daleký z místa, sed-leh na 1 minutu, Cooperův vytrvalostní
test  a  shyby  nadhmatem  (dívky  výdrž  ve  shybu).  Toto  testování  výkonnosti  je  zároveň  doplněno
o měření tělesných proporcí jednotlivce a posouzení jeho výsledků dle tabulek. Tělesné měření se týká
výšky a váhy (následně výpočtu BMI – poměr hmoty k výšce) a měření podkožního tuku na 3 místech těla.

Vyhodnocení testů bylo celkem překvapující: 3 žáci s nadprůměrnou výkonností (1 dívka, 2 chlapci),
6 žáků splňujících výkonnostní limity dané věkové kategorie, 2 s výkonností slabší a 7 žáků s výrazně pod-
průměrnou výkonností. Nejhůře dopadly testy silových schopností končetin (u chlapců shyby nadhma-
tem, u dívek výdrž ve shybu a skok daleký z místa).

Ještě překvapivější bylo tělesné měření. Dle hodnocení výšky a váhy máme celkem 4 žáky s podváhou,
15 žáků s optimální váhou, 3 lehce nad normou, 2 s nadváhou (celkový počet 18 zde nesedí – měření
se účastnili i žáci zranění či nemohoucí cvičit). Horší bylo porovnání hmoty – máme 2 žáky s podváhou,
kteří mají nadlimitní množství podkožního tuku, 8 žáků s optimální váhou, leč nadlimitním množstvím
podkožního tuku, a zbytek žáků nad normou optimální hmotnosti také s vyšším podílem tukové tkáně.
Pouze 7 žáků má optimální váhu a současně optimální množství podkožního tuku. 

Pokud se ptáte, jak je možné být váhově
v normě a přesto mít vysoké množství pod-
kožního tuku, odpověď je jednoduchá: tito
žáci mají tukovou tkáň na úkor svalové. Jed-
noduše řečeno jsou svalově ochablí. Příčin
může být několik, ale v první řadě to bude
nedostatek pohybové aktivity, který by sti-
muloval tělo ke zvýšení svalové hmoty a zá-
roveň pomohl udržet množství podkožního
tuku v přijatelné normě.

I když jsou výsledky tohoto minitestu za-
rážející, není se vlastně čemu divit. Dnešní
elektronická  doba  pohybovým  aktivitám
moc nenahrává a ani většina rodičů není v dnešní uspěchané době svým dětem sportovním vzorem,
který by zároveň měl mít přehled o stravovacích návycích svých dětí. 

Cíl tohoto testu byl však splněn – porovnat skutečnou výkonnost dospívajícího jedince s jejich před-
stavou o své sportovní dokonalosti. Pro některé byl test trochu zklamáním, ale ve věku 15 let mají ještě
dlouhou cestu před sebou, kdy jde spousta věcí zlepšit – pokud budou chtít. Je tu však i 6 žáků splňu-

Základní škola Solnice
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jících jak výkonnostní, tak tělesné normy pro danou věkovou kategorii. Bonusem jsou i 3 výkonnostně
nadprůměrní žáci. 

Mgr. Jan Souček, učitel ZŠ

Stejně jako vloni se žáci Základní školy
Solnice během prosince účastnili výuky
bruslení.  Tuto  možnost  jim  poskytla
CRYSTAL ARÉNA, která byla otevřena 3.
prosince  nejen  pro  děti  ze  školy,  ale
mohl  ji  navštívit  každý.  Zřizovatelem
kluziště byla firma ŠKODA AUTO a.s.

A jak se žáci 2. třídy ZŠ těšili na Vánoce ukazují jejich výtvarné práce, které jsou umístěny v celém vy-
dání tohoto zpravodaje.
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Dění ve „fitku“
Je tomu již osm let, co se podařilo vybudovat v Solnici fitcentrum. Tenkrát si majitel splnil svůj sen

- půjčil si hromadu peněz, vyjednal prostory s vedením města, prošel si kolečko po úřadech a vrhnul se
do nejistého byznysu s nejistou budoucností. Dnes již lze spokojeně konstatovat, že se „dílo“ podařilo.
V fitness začíná devátý rok, za zády má poměrně slušnou klientelu, splacený úvěr,  dobré renomé, několik
letních silových soutěží a v jeho řadách se rodí i první závodníci. 

Prvním z nich je manželka
majitele  –  Iveta  Součková,
která  se  v  říjnu  roku 2017
zůčastnila 2 pohárových zá-
vodů jako registrovaný člen
českého  svazu  kulturistiky
v kategorii Bikini fitness nad
176 cm. Jednalo se o závody
v Čelákovicích a České Lípě.
První ze závodů byl „testo-
vací“, kdy bylo potřeba se se-
známit se zákulisím závodů
a vyzkoušet si první kroky na
soutěžním pódiu. Dle očeká-
vání neskončil tento závod fi-
nálovou osmičkou. Druhý ze závodů byl však mnohem lepší. Opadla nervozita a druhé vystoupení na
pódiu bylo mnohem jistější, dané pózy byly předvedeny mnohem precizněji a výsledek se dostavil.
V konkurenci ostřílených závodnic z celé republiky putovala do Solnice bronzová medaile.

Druhým závodníkem je Vác-
lav Bohuněk ml., který startoval
v závodech amatérů v kategorii
Physique do 180 cm. Zúčastnil
se závodů v Brně a Kutné Hoře,
kde ve velmi silné konkurenci
získal 14. a 11. místo. 

Třetím naším klientem s po-
čínající  závodní  kariérou  je
Lukáš Chmela, který se pod ve-
dením Vlastimila  Kužela  (ně-
kolikanásobný mistr republiky,
světa  a  držitel  světových  re-
kordů)  připravuje  na  závody
v benchpressu. 

V fitness Solnice
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Všem závodníkům gratulujeme a přejeme mnoho dalších osobních i sportovních úspěchů. Zároveň
doufáme, že svým příkladem inspirují další naše klienty a dodají jim odvahu předvést výsledky dlouho-
leté práce na „prknech“.

Svůj sen si ve fitku plní také manželka majitele, která se ve cvičení našla a rozhodla se nejen soutěžit,
ale věnovat se i trenérství v oblasti fitness. Jejími klienty se stala řada žen z okolí Solnice. Pravidelně cvičí
v tělocvičně zdejší základní školy a také se věnují kruhovým tréninkům či individuálním tréninkům ve fit-
centru. 

Mgr. Jan Souček, majitel V Fitness

Okresní sdružení ČUS Rychnov nad Kněžnou, z.s. ve spolupráci s Rychnov-
ským deníkem, agenturou SPORT AKTION s.r.o. Chomutov, MěÚ Rychnov nad
Kněžnou a pod záštitou starosty města Rychnova nad Kněžnou, připravuje
slavnostní vyhlášení ankety Nejúspěšnější sportovec roku 2017, které pro-
běhne v pátek 2. února 2018 od 18 hodin v Pelclově divadle v Rychnově nad
Kněžnou.

Oceněno bude: 5 jednotlivců v žákovské v kategorii, 5 jednotlivců v kategorii
dorostenci-junioři, 5 jednotlivců v kategorii dospělí, 3 nejúspěšnější sportovci z řad veteránů (nad 40 let),
3 kolektivy mládeže a 3 kolektivy dospělých, 5 trenérů,cvičitelů a funkcionářů TJ/SK, pořadatelé vý-
znamné sportovní akce a předána bude i cena FAIR PLAY.

Podmínkou pro zařazení navržených do nominací na nejúspěšnější sportovce/kolektivy roku 2017 jsou:
• výrazné úspěchy jednotlivců/kolektivů minimálně na úrovni krajských soutěží
• dále úspěchy na MČR, případně ME, MS, atd.

V případě trenérů, cvičitelů, funkcionářů TJ/SK jsou:
• dlouhodobá, úspěšná trenérská činnost s mládeží i dospělými
• pozice osobního trenéra, trenéra kolektivů, který splnil kriteria pro ocenění jednotlivce nebo sportov-
ního kolektivu

• dlouhodobá organizátorská funkcionářská práce na úrovni TJ/SK

Oceněn bude pořadatel významné sportovní akce určené pro registrované sportovce i nejširší veřej-
nost a starosta (místostarosta) obce v největší podporou sportu.

Nejlepší sportovce, kolektivy a trenéry navrhne jakákoliv právnická či fyzická osoba sídlící na území
okresu Rychnov nad Kněžnou, obce a města, TJ/SK, svazy/komise a další sportovní subjekty nesdružené
v Okresním sdružení ČUS Rychnov nad Kněžnou,z.s. (Sokol, Auto klub ČR, atd.) s přihlédnutím k těmto
zásadám, a to ve skupinách výše uvedených.

Sportovec roku
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Ohlédnutí za činností mladých hasičů v roce 2017
V průběhu roku jsme se scházeli pravidelně jedenkrát týdně, hlavně při přípravách na soutěže. Po

zimní přípravě v sokolovně jsme se vrhli do kolotoče soutěží. V nich se střídaly dobré výsledky s o něco
horšími, ale tak už to bývá. K úspěchům jistě patří 2. místo v požárním útoku v Kostelecké Lhotě a třetí
místa v Opočně a Jílovicích.
Mladí  hasiči  se  zúčastnili
i  Svatováclavského  běhu  na
7 km v Ještěticích, který jim
posloužil jako příprava na po-
slední  závod  letošní  sezóny.
Tím  byl  7. 10. 2017  závod
branné všestrannosti v Oleš-
nici v Orlických horách, kona-
jící  se  v  opravdu  těžkých
podmínkách. Část závodu se
běhala do sjezdovky, takže je-
jich fyzická kondice byla po-
drobena zatěžkávající zkoušce. K tomu ještě padla hustá mlha, ale děti se se situací vypořádaly dobře,
o čemž svědčí 6. místo mladších žáků (z 23 účastníků) a 9. místo starších žáků (z 28 účastníků). Dosa-
žená umístění jsou dobrou výchozí pozicí pro jarní část soutěží. V průběhu roku nejen jezdíme na sou-
těže. Uspořádali jsme sběr papíru, skládali jsme zkoušky odbornosti, zúčastnili jsme se Solnické solné
stezky, navštívili bazén, kuželnu a kluziště. Pro vytvoření pěkné vánoční atmosféry jsme si na poslední

letošní schůzce ozdobili svíčky.
Největším  letošním  zážitkem
ovšem bylo sjíždění řeky Orlice
na raftech. To se dětem líbilo
tolik, že jsme se ještě nestihli
vrátit a už se ptaly, jestli poje-
deme za rok znovu. Na závěr
bych chtěla poděkovat městu
Solnice  za podporu naší  čin-
nosti. Naše činnost byla rovněž
významně finančně podpoře-
na Královéhradeckým krajem
v rámci projektu „Podpora čin-
nosti  organizací  pracujících
s dětmi a mládeží“. Díky této

podpoře jsme si mohli rovněž zakoupit novou džberovou stříkačku, uzlový stojan a materiál na tunel (pře-
kážka na disciplínu PÚ CTIF), který jsme si zhotovili svépomocí.

Věra Králová, vedoucí mladých hasičů

Hasiči Solnice
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Spolek solnických žen a jeho činnost za rok 2017
Minulý rok solnické ženy začaly malou pomocí Tříkrálové sbírce a stejně tomu bylo i před několika málo

dny v lednu 2018. Jako již tradičně i loni uskutečnily ještě v Kulturním domě Solnice Babský bál. Letos
organizují tuto akci v Dlouhé Vsi. Tímto vás všechny zvou na 13. ledna 2018 a těší se na vás. Malou část-
kou přispěly i na loňský Městský a školní ples. 

Již po několikáté jely vysazovat stromky do lesů v okolí Solnice.

13. května 2017 byly na výletě ve Velkých Losinách a okolí, výlet se vydařil. V polovině října se vydaly
na výlet do Harrachova a okolí. Exkurze ve sklárně byla moc zajímavá. Kdo chtěl, mohl si vyfouknout skle-
něnou kouli. Skokanské můstky, poblíž vodopády, to vše bylo zajímavé, krásné a také počasí vyšlo. 
V prosinci pořádaly výlet do Ratibořic na Knížecí Vánoce na zámku. Koncem roku se uskutečnilo vánoční
posezení členek spolku.

Solnické ženy děkují městu Solnice za přízeň a přejí si, aby jim byla zachována i nadále.

Přejí též solnickým občanům, aby měli pohodový rok 2018. Nakonec chtějí také poděkovat předsed-
kyni Růžence Zahradníkové za vedení sdružení a všem členkám za práci pro Spolek solnických žen.

výbor žen

Spolek solnických žen
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Zpráva o činnosti Klubu důchodců Solnice za IV. čtvrtletí roku 2017
V závěrečném čtvrtletí roku 2017 bylo uskutečněno ještě několik akcí pro členy klubu. Konec roku se

přiblížil, a tak se program přizpůsobil možnému zhoršenému počasí.

Dne 10. října 2017 byl uspořá-
dán výlet s exkurzí v závodě SOL-
PAP  Třebechovice.  Tuto  exkurzi
vyjednal  náš  člen  výboru  klubu
pan Josef Koblása. V závodě se vy-
rábí  mnoho  druhů  lepenkových
obalů k balení jak potravinových,
tak průmyslových výrobků. Maji-
tel  SOLPAP  pro  nás  přichystal
malé pohoštění a velice poutavě
nám vyprávěl o vzniku současné
firmy i o historii podnikání  jeho
rodiny. Byli jsme provedeni výrob-
ními prostory, kde jsme viděli nej-
modernější výrobní linky, ale také i historické stroje, které stále slouží a jsou nepostradatelné pro výrobu.
Někteří účastníci exkurze si zavzpomínali na doby, kdy byli zaměstnáni v Solnických papírnách a k vý-
robě jim sloužilo zastaralé zařízení. Po té jsme odjeli na oběd do Pulic u Dobrušky. Na odpoledne byla
zajištěna prohlídka s průvodkyní na zámku v Opočně. Byl nám podán obsáhlý výklad jak o historii, tak
i o exponátech. Po prohlídce jsme se odebrali k autobusu a vydali se na cestu domů. Počasí v tento den

nebylo nijak příznivé, a přesto se nám
výlet  líbil,  jelikož  jsme  byli  převážně
stále „pod střechou“. Účast byla 48 lidí.

Dále se ještě v říjnu uspořádal zájezd
za nákupy na tržnici v polské Chudobě.
Pětadvacátého  ráno  se  na  náměstí
v Solnici sešlo 42 lidí, aby odjeli auto-
busem  řízeném  panem  Jarkovským
směrem do Polska. Účastníci byli pře-
kvapeni,  jelikož řidičova žena  jim při-
pravila  v  autobuse  kávu  a  celkově  se
starala o jejich blaho. Po nákupech se
tradičně  autobus  zastavil  v  Novém
Městě n. Metují u restaurace pana Draš-

nara na oběd. Zde byly nachystány porce kačeny i dostatek pití, aby si vše mohl každý vychutnat. Domů
se navrátili účastníci zájezdu okolo šestnácté hodiny.

Klub důchodců Solnice
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Kronika  Klubu  důchodců  Solnice
nám napověděla, že v říjnu tohoto roku
je  40.  výročí  založení  tohoto  klubu.
Prvé zápisy do kroniky prováděl teh-
dejší předseda Místního národního vý-
boru pan Krsek. V kronice se dočteme,
že Klub důchodců Solnice byl „ustano-
ven 3. října 1977“. Původně neměl klu-
bovnu, až v r. 1975 byla v domě čp. 8
na  náměstí  (dnes  dům  pečovatelské
služby) uvolněna místnost, která byla
postupně upravena pro potřeby klubu.
Dne 3. 10. 1977 byla kolaudace a ofici-
ální ustanovení klubu. Za tu dobu se
ve vedení vystřídalo několik předsedů klubu. Velice dlouho a obětavě vedla klub paní Cvejnová Miro-
slava, která je stále členkou klubu a která se letos dožila právě v říjnu 91 let.

Na listopad bylo domluveno promítání filmu z cest po Norsku. Vedení místní Základní školy Solnice
nám vyšlo velice vstříc umožněním provedení této akce ve školní třídě. Odpoledne ve středu 15. listo-
padu 2017 se sešlo cca 30 lidí, aby zhlédlo amatérský film pana Fingera o jedné z dovolených v Norsku.
Poutavě vyprávěl zážitky z cesty a popisoval místa, jež jsme viděli na plátně. Promítání zaujalo, jelikož
během něho diváci byli naprosto v tichosti, sledovali promítání a poslouchali vyprávění. Předběžně bylo
domluveno, že by se mohlo uskutečnit další promítání jeho filmů z cest do zahraničí. Vyplnilo by se tím
i období, kdy počasí není nakloněno našim výletům. Poznali bychom jiné kraje, aniž bychom museli
dlouze cestovat, v teple třídy naší školy.

Ve středu 22. listopadu 2017 se sešli
v  klubovně  klubu  důchodců  členové
-jubilanti, kteří dosáhli v druhé polovině
tohoto roku půlkulatého či kulatého vý-
ročí narození. Bylo pro ně přichystáno
drobné  občerstvení  a  členové  výboru
jim popřáli do dalších let hodně zdraví.
Zúčastnění si spolu popovídali a pano-
vala zde příjemná nálada.

Jubilanti: R. Švarcová, Z. Adamíková,
E. Forejtková, E. Kroulíková, V. Sršeň,
M.  Šprincová,  Z.  Tomášová,  J.  Pavel,
M. Slezák, S. Daníček.

Poslední akcí tohoto roku byla Výroční členská schůze. Jelikož již tradiční místo našeho setkávání
– Společenský dům Solnice – je v rekontrukci, museli jsme zajistit dostatečně velký sál někde jinde.
Naskytla se příležitost schůzovat v Bílém Újezdě v Motorestu U Sekyrky. Ve středu 6. prosince 2017 od-
poledne od solnické sokolovny odvezl pan Vavera autobusem členy klubu na schůzi. Na programu bylo
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seznámení členů s členskou základnou a hospodařením klubu. Provedla se rekapitulace uskutečněných
akcí a nastínil se program připravovaných akcí v roce následujícím. Bylo vzpomenuto naší členky paní
Bekové Boženy, která zemřela v říjnu 2017 a 16. 12. 2017 by se bývala dožila 96 let. Její syn Petr nám
věrně zajišťuje ozvučení a technické zajištění našich akcí. Tímto mu chceme poděkovat za jeho svědo-
mitou práci a těšíme se i nadále na vzájemnou spolupráci. Dále byla připomenuta záslužná činnost při
vedení klubu v minulosti paní
Miroslavy Cvejnové a byla jí pře-
dána kytice. Navštívil nás sta-
rosta Solnice pan Hostinský a
poreferoval nám o situaci v Sol-
nici,  vyhlídkách  a  opatřeních,
které se snaží Městský úřad Sol-
nice uskutečnit a odpovídal na
dotazy  přítomných.  Kulturní
vložku  nám  zajistily  děti  ze
školy a školky v Bílém Újezdě za
vedení obětavých učitelek. Vy-
stoupení malých i větších ma-
žoretek sklidilo obdiv a uznání
přihlížejících. Na závěr nám za-
zpívaly děti vánoční písně, aby
navodily atmosféru blížících se Vánoc. Paní Hanušová se svým kolektivem nám připravila chutné jídlo a
dostatek pití, abychom se cítili v jejím restauračním prostředí dobře. Navzájem si všichni účastníci schůze
popovídali dle libosti a k tomu jim pan Bek s p. Holcem pouštěli reprodukovanou hudbu. Našlo se i pár
odvážlivců, kteří si zatancovali. Po 19. hodině odvezla paní Vaverová autobusem spokojené důchodce zpět
do Solnice.

Tímto jsme ukončili další rok existence Klubu důchodců Sol-
nice. Budeme rádi, když i v nadcházejícím roce budete spoko-
jeni s akcemi, které se připravují. Rádi přijmeme návrhy, o co
byste měli zájem. Je ale třeba počítat s tím, že kolik lidí, tolik
názorů a ne vždy jde vše uskutečnit ke spokojenosti opravdu
všech. Těšíme se na společná setkání s vámi v roce 2018.

Moc děkujeme představitelům města a obcí za poskytnuté
příspěvky na činnost našeho klubu, bez kterých bychom ne-
mohli pořádat uvedené akce a výlety. Finančně nám přispělo
město Solnice, obec Bílý Újezd, obec Černíkovice, obec Kvasiny,
obec Skuhrov nad Bělou.

Ladislav Hradecký, výbor klubu
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ROZPIS SLUŽEB – leden - duben 2018
Ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8.00 – 12.00 hodin

Datum Jméno lékaře Adresa ordinace Telefon
13. 01. MUDr. Přibylová Marta Komenského 209, Častolovice 494 322 706
14. 01. MDDr. Zdráhal Zdeněk Masarykova 729, Kostelec nad Orlicí 721 460 150
20. 01. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad Bělou 17 494 598 205
21. 01. MUDr. Skřičková Zdena poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 695
27. 01. MUDr. Stejskalová Věra zdrav. středisko Kout 566, Borohrádek 494 381 263
28. 01. MUDr. Sudová Simona poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 031
03. 02. MUDr. Světlík Filip Tyršova 515, Opočno 777 667 353
04. 02. MUDr. Štulík Richard poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 693
10. 02. MUDr. Tancurinová Jana Náměstí Dr. Lützowa 345, Vamberk 736 419 151
11. 02. MUDr. Tomanová Libuše poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 542 102
17. 02. MDDr. Tomáš Jan Tyršova 515, Opočno 777 667 353
18. 02. MUDr. Valešová Pavla poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114
24. 02. MUDr. Veselská Renata poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí 494 371 781
25. 02. MUDr. Ptačovská Eva Masarykova 729, Kostelec nad Orlicí 603 933 466
03. 03. MUDr. Nentvichová Eva K. Michla 942, Dobruška 494 623 775
04. 03. MUDr. Bahník František Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí 494 323 152
10. 03. MUDr. Domáňová Iva poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 694
11. 03. MDDr. Borůvková Veronika poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114
17. 03. MUDr. Čapková Marie Komenského 366, Doudleby nad Orlicí 494 383 417
18. 03. MUDr. Beránek Jan Komenského 828, Týniště nad Orlicí 494 371 088
24. 03. MUDr. Handl Jindřich Panská 24, Rychnov nad Kněžnou 494 531 955
25. 03. MDDr. Havlíček Ondřej Záhumenská 445, České Meziříčí 734 324 600
30. 03. MUDr. Havlová Marie U Stadionu 1166, Rychnov nad Kněžnou 739 046 899
31. 03. MUDr. Hlavsová Lenka Komenského 259, Kostelec nad Orlicí 494 323 958
01. 04. MUDr. Hrbáčová Eva Na Trávníku 1232, Rychnov nad Kněžnou 494 532 330
02. 04. MUDr. Kašková Kateřina Kvasiny 145 494 596 174
07. 04. MUDr. Kašparová Dagmar Voříškova 169, Vamberk 602 514 715
08. 04. MUDr. Loukota Jan Komenského 127, Opočno 494 621 665
14. 04. MUDr. Majer Rostislav U Stadionu 954, Rychnov nad Kněžnou 608 382 500
15. 04. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 696
21. 04. MDDr. Matějková Denisa Záhumenská 445, České Meziříčí 734 324 600
22. 04. MDDr. Motyčka Martin Komenského 44, Rychnov nad Kněžnou 775 224 093
28. 04. MDDr. Andělová Jana Jana Pitry 448, Opočno 731 980 112
29. 04. MDDr. Pavlová Simona Zdrav. středisko Rokytnice v Orlických horách 494 595 292

Aktuální změny najdete na internetových stránkách města Solnice www.solnice.cz.

Zubní pohotovost
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Z kultury
O konci Rakousko-uherské říše byla na-

psána  humorná  kniha  s  názvem  „Bourali
jsme vesele c.k. mocnářství zpuchřelé“.

O bourání našeho kulturního stánku zatím
nikdo nic nenapsal, ale mírně upravený před-
chozí název knihy by pasoval i na současné
dění – „Bouráme vesele kulturní zařízení zpu-
chřelé“. Sice není známo, zda se pracovníci
dodavatelské firmy při práci veselí, ale pro kul-
turu v Solnici to na dobu od podzimu 2017
po konec roku 2018 přinese mnohá omezení.
Ale s tím se musí „odpovědní činitelé“ něja-
kým způsobem vypořádat. 

V roce 2018 tedy budeme muset dost
improvizovat,  abychom Vám alespoň ně-
jaké kulturní vyžití zajistili. Sice se k pro-
dukcím nabízí sál bývalé sokolovny, ale ten
především z hlediska akustiky a nevhod-
ného zázemí nepřipadá pro větší hudební
nebo divadelní vystoupení v úvahu. Z to-
hoto důvodu odpadne i příští plesová se-
zóna a všechny taneční a společenské akce.

Musíme se tak zaměřit na akce s potře-
bou  menších  prostor  (besedy,  videopro-
dukce, dětská představení, výstavy) nebo

akce, které mohou být realizovány ve
venkovním prostředí či sportovních za-
řízeních. Tím se otevírá i možnost větší
spolupráce s místními spolky (Brouček,
Klub důchodců, Sportovní klub, Spolek
dobrovolných hasičů v Solnici i Ještěti-
cích, místní knihovna apod.) a našimi
spoluobčany. Na přechodné období re-
konstrukce kulturního domu máme s
paní Mgr. Soňou Klímovou domluvené
využití  loveckého  sálu  kvasinského
zámku pro některé naše akce. 

Kultura
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Nezbývá nám tedy nic ji-
ného  než  nadcházející  kul-
turní období přežít v rámci
výše popsaných možností a
doufat, že harmonogram re-
konstrukce bude dodavate-
lem  dodržen  a  že  od
prosince roku 2018 budeme
zažívat kulturní dění v Sol-
nici na daleko vyšší úrovni.

Vrátím se ještě ke dvěma
tradičním akcím uskutečně-
ným před koncem minulého
roku.

První prosincový podvečer proběhlo slavnostní rozsvícení vánočního stromu na solnickém náměstí. Po-
časí nám letos k navození příjemné předvánoční nálady opravdu přálo. Drobný sněhový poprašek a ná-
mraza na stromech, to bylo zcela něco jiného než déšť a bláto v předchozích letech. Nejprve se děti
dozvěděly o vánočních zvycích v jiných částech světa a o tom, kdo jiným dětem roznáší dárky. Nejvíc je
pobavilo zjištění, že v Austrálii rozdává dárky Santa Claus společně s vánočním klokanem. Malí zpěváčci
z místní mateřské a základní školy pod vedením zkušených pedagogů přednesli nádherné pásmo vá-
nočních písniček a potěšili tak nejenom své nejbližší, ale i všechny, kteří neváhali opustit své vyhřáté do-

movy a přišli si odchytit
trošku  té  předvánoční
nálady se sklenkou hor-
kého  punče  v  dlaních.
Po  pěveckém  vystou-
pení  si  děti  narychlo
oživily „kouzelnou roz-
svěcovací  formuli“  a
pak  se  společně  s  do-
spělými, s pohledem na
ještě  ztemnělý  vánoční
strom, ujaly jeho dlouho
očekávaného rozsvícení.
Okamžitě po třetím hro-

madném zvolání: „Budiž světlo!“ se vánoční strom rozzářil desítkami barevných žárovek a vytvořil na ná-
městí společně se dvěma bílými žárovičkami ozdobenými mohutnými stromy nádhernou kulisu tolik
očekávaného vánočního času. Dětská očka zazářila a v dušičkách dětí se rozezněl zvonek radosti, protože
i Solnice se tímto vydařeným aktem dostala do Ježíškovy dárkové mapy a všichni tak mají jistotu dárků
pod domácím vánočním stromkem. 

Na závěr vydařené akce ještě pan starosta Ing. Jan Hostinský popřál všem krásné, klidné a šťastné 
Vánoce a pozval přítomné k účasti na vánočním koncertu.



S O L N I C K Ý  Z P R A V O D A J 2 3

A tím se dostávám k druhé tradiční akci pořádané Kulturní komisí města Solnice.

Již v létě nám bylo jasné, že žádný velký koncert se v kulturním domě kvůli jeho rekonstrukci ne-
uskuteční. Jenomže pak vyvstala myšlenka, co takhle uspořádat něco menšího, třeba i v nabízených pro-
storách loveckého sálu kvasinského zámku. Nedávno jsem měl možnost se zúčastnit benefičního koncertu
Polického symfonického orchestru konaného ve sportovní hale Hamry v Náchodě. To, co jsem tam pro-
žil, mi život prodloužilo o několik roků. Když téměř tisícovka návštěvníků vestoje vytleskává pódium plné
mladých nadšenců, kteří se postarali o mimořádný hudební a nevšední zážitek, to se nestává tak často.
A tak myšlenka přešla k činům. Netrvalo dlouho a na světě byl ve spolupráci s manažerkou PSO program
stoprocentně pasovaný do prostředí loveckého sálu.

Vystoupení  smyčco-
vého kvarteta bylo fan-
tastické  a  neobyčejně
příjemné.  Přesně  tak,
jak stálo na plakátech,
tak  se  odvíjel  vlastní
program. Zahajovací Vi-
valdiho Jaro ze Čtyř roč-
ních  dob  následovaly
skladby Mozarta a dal-
ších  hudebních  veli-
kánů,  zazněly  známé
filmové  skladby,  nád-
herně aranžované písně
od  Beatles  a  téměř
dvouhodinovou produkci zakončilo pásmo vánočních koled. Dlouhotrvající potlesk byl odměnou za vy-
stoupení čtyř mladých hudebníků (tři dívky a jeden mladý muž), z nichž nejmladší dívce bylo pouhých
17 let a nejstarší pak 24 let. Příjemným byl i průběžný komentář zakladatelky a manažerky orchestru
Petry Soukupové, od které jsme se mimo názvů skladeb a jmen autorů dozvěděli i něco navíc. Například,
že Polický symfonický orchestr působí již sedmou sezónu, v současné době má 65 muzikantů a dva di-
rigenty, že nejmladšímu hudebníkovi je 13 roků, že průměrný věk všech členů orchestru je 24 roků, že
jeho členy jsou držitelé celostátních, evropských i světových ocenění a že s nimi vystupují takoví zpěváci
jako Dasha, Ondřej Ruml a další profesionálové.

Asi šedesát návštěvníků koncertu odcházelo z kvasinského zámku nadmíru spokojených a nadšených,
a navíc s vědomím, že s touto partou mladých lidí se uvidíme v blízké budoucnosti znovu a v její plné
síle celého orchestru. Máte se na co těšit.

Závěrem bych chtěl jménem svým i jménem mých kolegů popřát všem spoluobčanům klidný, úspěšný
a na kulturu bohatý rok 2018.

Václav Balous, kulturní komise
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